

ឯកសារសំណួរ - បង្ហើយ

**បណ្តាសមិទ្ធផលសម្រេចបានក្នុងអាណត្តិកាល
២០១៥-២០២០និង សេចក្តីសម្រេចចិត្តមហា
សន្និបាតបក្ខភាគខេត្តត្រាវិញលើកទី ១១
អាណត្តិកាល ២០២០-២០២៥**

ឯកសាររួមមាន ០២ ចំណុច៖

ចំណុចទីមួយ៖ គឺបណ្តាសមិទ្ធផលសម្រេចបាន
ក្នុងអាណត្តិកាល ២០១៥-២០២០
ចំណុចទីពីរ៖ គឺសេចក្តីសម្រេចចិត្តមហាសន្និ
បាតបក្ខភាគខេត្តត្រាវិញលើកទី ១១ អាណត្តិ
កាល ២០២០-២០២៥

ចំណុចទីមួយ

បណ្តាសមិទ្ធផលសម្រេចបានក្នុង
អាណត្តិកាល ២០១៥-២០២០

សំណួរទី ១៖ បណ្តាភាពវិវឌ្ឍន៍យ៉ាងសំខាន់ៗក្នុងការងារកសាងបក្ខភាគនៃមាំអំពីនយោបាយ សតិអារម្មណ៍ សីលធម៌ និងចាត់តាំងអាណត្តិកាល ២០១៥-២០២០ ?

ចម្លើយ៖

-កសាងបក្ខភាគវិវឌ្ឍន៍មាំអំពីនយោបាយ

ចេញផ្សាយសារាចរ និងសេចក្តីកំណត់អំពីការផ្សព្វផ្សាយ រៀនសូត្រ ជ្រូតជ្រាបសេចក្តីសម្រេចចិត្ត សារាចររបស់បក្ស ផ្ដើមពីនោះ ការចាត់តាំងរៀនសូត្រ ជ្រូតជ្រាបបណ្តាសេចក្តីសម្រេចចិត្ត សារាចរតែងបានចាត់តាំងម៉ត់ចត់បរិមាណសម្រេចតាមសំណូមពរ និងគុណភាពបានកើនឡើង។ លទ្ធភាពធ្វើលម្អិតជាក់ស្តែង និងចាត់តាំងអនុវត្តការកិច្ចនយោបាយមានការវិវឌ្ឍន៍យ៉ាងសកម្ម។

-កសាងបក្ខភាគរឹងមាំអំពីសតិអារម្មណ៍

ប្រមូលផ្តុំកម្លាំងចង្អុលការផ្លាស់ប្តូរថ្មី និងបង្កើន ការងារផ្សព្វផ្សាយ អប់រំនយោបាយ ជូនព័ត៌មានទាន់ពេល ម្ចាស់ការ ក្តាប់ខ្ជាប់ភាពប្រែប្រួលអំពីសតិអារម្មណ៍ មតិសង្គម ចង្អុល ការវិនិច្ឆ័យ និងតម្រង់ព័ត៌មាន កំណត់ទិសដៅសតិអារម្មណ៍ទាន់ពេល។ លើកកម្ពស់គុណភាពការងារបណ្តុះបណ្តាល បំពាក់បំប៉ន ទ្រឹស្តីនយោបាយ លើកកម្ពស់ ចំណេះដឹងជូនកម្មាភិបាល បក្ខជនអំពីលទ្ធិម៉ាក-ឡេនីន សតិអារម្មណ៍ហ្វេមីនិស្ត គោលការណ៍ គោលមាត់ គោល នយោបាយ ក្រឹត្យច្បាប់របស់បក្ស-រដ្ឋ។ ការងារតស៊ូប្រឆាំង បដិសេធន៍នូវបណ្តាទស្សនៈខុសឆ្គង អានុភាពជា អមិត្តការពារគ្រឹះធារសតិអារម្មណ៍របស់បក្សតែងបាន យកចិត្តទុកដាក់ និងសម្រេចបានលទ្ធផលយ៉ាងសកម្ម។

-កសាងបក្ខភាគរឹងមាំអំពីសីលធម៌

គណៈកម្មាធិការបក្សខេត្ត គណៈអចិន្ត្រៃយ៍នៃគណៈ កម្មាធិការបក្សខេត្តឃ្នក់ចត់រឹងមាំក្នុងការផ្សព្វផ្សាយ ជ្រុត ជ្រាបក្នុងទូទាំងបក្ខភាគ និងមានការផ្លាស់ប្តូរថ្មី ថ្លៃប្រតិដ្ឋ ជាច្រើនក្នុងការចាត់តាំងអនុវត្តសេចក្តីសម្រេចចិត្តមជ្ឈិម

បក្សលើកទី ៤ (នីតិកាលទី ១១ និងទី ១២) ដោយភ្ជាប់
ជាមួយនឹងការអនុវត្តន៍សារាចរលេខ ០៥- CT/TW របស់
ការិយាល័យនយោបាយ។ ចេញផ្សាយឯកសារចង្អុលការ
សេចក្តីណែនាំ បណ្តាសេចក្តីកំណត់ប្រែជាងខ្ពស់ស្មារតីធ្វើ
ជាគំរូជាច្រើន។ ឆ្លងតាមការអនុវត្តន៍នោះបានជួយឲ្យ
កម្មាភិបាល បក្ខជនយល់ជ្រួតជ្រាបពីសារសំខាន់របស់
ការងារកសាងបក្ខភាគរឹងមាំអំពីសីលធម៌ បង្កជាភាពវិវឌ្ឍន៍
អំពីភារកិច្ចធ្វើជាគំរូរបស់កម្មាភិបាល បក្ខជន ពិសេសគឺ
ចំពោះអ្នកជាប្រមុខ ប្រែជាងខ្ពស់ភារកិច្ចជាមួយនឹងការងារ
អាកប្បកិរិយា សម្តែងឥរិយាបថចំពោះប្រជាជន ប្រមូល
ផ្គុំកម្លាំងដោះស្រាយបណ្តាករណីតប់ប្រមល់មានកើតឡើង
នៅមូលដ្ឋាន អង្គភាព បង្កបានជាភាពវិវឌ្ឍន៍យ៉ាងសកម្ម
ក្នុងការអនុវត្តន៍ភារកិច្ចនយោបាយរបស់គណៈកម្មាធិការ
បក្សគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់បណ្តា ផ្នែក និងរបស់ខេត្ត។

*-កសាងអង្គការចាត់តាំងយន្តការរបស់បក្ខភាគ និងប្រព័ន្ធ
នយោបាយ៖*

អនុវត្តការរៀបចំ ពង្រឹងអង្គការយន្តការខាងក្នុងបណ្តា
មន្ទីរ គណៈ ផ្នែក អង្គការមហាជនខេត្តត្រឹមត្រូវតាមទិស

ដៅបន្តទ្រុសប្រាំងប្រណីត កាត់បន្ថយដើមទង បន្ថយ ថ្នាក់
អនុប្រធាន កងជួរកម្មាភិបាល បុគ្គលិក និងយោជិតតែងបាន
រចនាសម្ព័ន្ធឡើងវិញតាមទិសដៅសម្បទាមុខនាទី ទីតាំង
ការងារធ្វើ ឯកូបនីយកម្មបណ្តាស្ថាប័នរបស់បក្ស និង
រដ្ឋដែលមានសមត្ថកិច្ចប្រហាក់ប្រហែលនៅថ្នាក់ស្រុក។
គិត មកដល់ពេលនេះកាត់បន្ថយបាន ៧២/២១៧
ការិយាល័យគណៈជំនាញការ (សម្រេច ៣៣,១៧%)
បន្តទ្រុ សប្រាំងក្របខ័ណ្ឌបាន ២.២៤២ នាក់ (សម្រេច
៨,០៤% ប្រៀបជាមួយនឹងចំនួនក្របខ័ណ្ឌរួមឆ្នាំ
២០១៥)។

*-កសាងអង្គការចាត់តាំងមូលដ្ឋានបក្ស និងលើកកម្ពស់
គុណភាពបក្សជន៖*

រៀបចំឡើងវិញបណ្តាសាខាបក្សដែលមានចំនួនបក្សជន
ក្រោមពី ១០ រូប បញ្ជូនបក្សជនពីគណៈ ផ្នែកឃុំមកប្រជុំ
ដីវភាពសាខាបក្សភូមិ អនុសង្កាត់។

-ការងារកម្មាភិបាល និងការពារនយោបាយផ្ទៃក្នុង៖

ប្រមូលផ្តុំកម្លាំងកសាងកងជួរកម្មាភិបាលមានអត្ថបរិ
លទ្ធភាព និងប្រិយភាពស្មើនឹងភារកិច្ច ពិនិត្យឡើងវិញ

និងតម្រែតម្រង់ បំពេញបន្ថែម ចេញផ្សាយសេចក្តីកំណត់ ថ្មីអំពីការងារកម្មាភិបាលលើកកម្ពស់គុណភាពការងារ គ្រោងផែនការ។ យកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តការងារផ្ទេរបញ្ជូន កម្មាភិបាល និងរៀបចំកម្មាភិបាលថ្នាក់ដឹកនាំមិនមែនជា មនុស្សមូលដ្ឋាន។

-ការងារត្រួតពិនិត្យ ស៊ើបអង្កេត ពិន័យបក្ស៖

គណៈកម្មាធិការបក្ស អង្គការចាត់តាំងបក្ស គណៈកម្មា ធិការត្រួតពិនិត្យបក្សគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់តែងលើកកម្ពស់ ស្មារតីទទួលបន្ទុកភារកិច្ច ប្រមូលផ្តុំកម្លាំងដឹកនាំ ចង្អុល ការចេញផ្សាយផែនការ និងកម្មវិធីអនុវត្តភារកិច្ចត្រួតពិនិត្យ ស៊ើបអង្កេតទូទាំងវិស័យ។ យកចិត្តទុកដាក់ដោះស្រាយ សេចក្តីបណ្តឹងតវ៉ា ថ្កោលទោស ពិន័យបក្សត្រឹមត្រូវតាម សេចក្តីកំណត់។ ក្នុងអាណត្តិកាល ត្រួតពិនិត្យអង្គការ ចាត់តាំងបក្សបាន ៥.៧៤៧ កន្លែង បក្ខជនបាន ៧.០៧៧ រូប ស៊ើបអង្កេតអង្គការចាត់តាំងបក្សបាន ៣.១៦៦ កន្លែង និងបក្ខជនបាន ៥.៧៧៦ រូប ដោះស្រាយសេចក្តីបណ្តឹង តវ៉ាថ្កោលទោសអង្គការចាត់តាំងបក្ស ០៣ កន្លែង និង បក្ខជន ៩៩ រូប ដោះស្រាយសេចក្តីបណ្តឹងតវ៉ាថ្កោល

ទោស ពិន័យរបស់បក្ខជន ០៧ រូប អនុវត្តដាក់ពិន័យអង្គ
ការចាត់តាំងបក្ស ០៣ កន្លែង និងបក្ខជន ៥៤៥ រូប។

-ការងារប្រជាចលនា៖

ការងារប្រជាចលនាតែងបានផ្លាស់ប្តូរថ្មីតាមទិសដៅច្បាម
ខ្ជាប់មូលដ្ឋានក្តាប់ខ្ជាប់ទាន់ពេលសេចក្តីប្រាថ្នារបស់ប្រ
ជាជនរួមចំណែកធ្វើលំនឹងស្ថានភាពសន្តិសុខនយោបាយ
សណ្តាប់ធ្នាប់ សុវត្ថិភាពសង្គម។

-ការងារកស្មីប្រឆាំងនឹងអំពើពុករលួយ ខ្លះខ្លាយ៖

អនុវត្តការផ្លាស់ប្តូរកន្លែងការងារ នៅលើវិស័យស្រែប
ស្រាលងាយមានកើតអំពើពុករលួយមួយចំនួនចំពោះ
កម្មាភិបាល បុគ្គលិក ២៨៧ រូប។ ដំណើរការអធិការកិច្ច
លើបណ្តាវិស័យចំនួន ២៣៣ លើក។ រកឃើញ និងវិនិ
ច្ច័យបទល្មើសជាមួយនឹងចំនួនប្រាក់ជាង ១២៣ ពាន់
លានដុល ដីធ្លីចំនួន ២៣.៨២៧ ម៉ែត្រក្រឡា សំណើដកហូត
ជាង ៧១ ពាន់លានដុល ប្រមូលបង់ចូលក្នុងថវិការដ្ឋបាន
៦៧ ពាន់លានដុល។ ដាក់ចេញវិនិច្ឆ័យទោស ០៥ ករណី
ជាមួយនឹងពិរុទ្ធជនចំពោះច្បាប់ពុករលួយ ០៨ រូប។ ធ្វើ
ស្វ័យវិវេចនាទទួលបន្ទុក និងសំណើស្នើឲ្យមានរូបភាព

ពិន័យកម្មាភិបាល បុគ្គលិក ៨២ រូបអាស្រ័យដោយល្មើស ក្នុងការអនុវត្តន៍សេចក្តីសម្រេចចិត្តលេខ ១១៨ និងលេខ ១១៧ របស់នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃរដ្ឋាភិបាល និងអនុក្រឹត្យ លេខ ៤៥ របស់រដ្ឋាភិបាល។

-អំពីការផ្លាស់ប្តូរថ្មីវិធីសាស្ត្រជីកនាំរបស់គណៈកម្មាធិការបក្សគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់៖

អនុវត្តម៉ឺងម៉ាត់តាមបណ្តាលកូន្តិកៈរបស់បក្ស ពិសេស គឺលក្ខន្តិកៈប្រមូលផ្តុំប្រជាធិបតេយ្យ។ ពិនិត្យឡើងវិញ បំពេញបន្ថែម និងអនុវត្តម៉ឺងម៉ាត់បែបបទធ្វើការរបស់គណៈកម្មាធិការបក្សខេត្ត លើកកម្ពស់គុណភាពនៃការចេញផ្សាយបណ្តាងកសាវចង្អុលការ គុណភាព និងលទ្ធផលបណ្តាសម័យប្រជុំ។

សំណួរទី ២៖ លទ្ធផលធ្វើសកម្មភាពរបស់រដ្ឋអំណាច ស្ថាប័នយុត្តិធម៌ និងដោះស្រាយសេចក្តីបណ្តឹងតវ៉ាខ្មោលទោសរបស់ពលរដ្ឋក្នុង រណនក្តីកាល ?

ចម្លើយ៖

-លទ្ធផលធ្វើសកម្មភាពរបស់រដ្ឋអំណាចស្ថាប័នយុត្តិ

*ធម៌ ក្នុងអាណត្តិកាល ២០១៥-២០២០ បានលើក
កម្ពស់។ ជាក់ស្តែងដូចជា៖*

+ ក្រុមប្រតិភូតំណាងរដ្ឋសភាអង្គភាពខេត្តត្រាវិញសកម្ម
ចូលរួមបណ្តាសកម្មភាពរបស់រដ្ឋសភាលើកកម្ពស់គុ
ណភាព ប្រសិទ្ធភាពជួបសំណេះសំណាលជាមួយនឹង
ម្ចាស់ឆ្នោត។ ជានិច្ចកាលស៊ើបអង្កេតការអនុវត្តន៍បណ្តា
សេចក្តីសម្រេចចិត្តរបស់រដ្ឋសភាចាត់តាំងត្រួតពិនិត្យស៊ើ
បអង្កេតឯកទេសបទនៅតាមបណ្តាផ្នែក មូលដ្ឋានដែល
មានកើតបញ្ហាស្មុគស្មាញ លេចឆ្លានរូបបណ្តាបញ្ហាដែល
ម្ចាស់ឆ្នោត និងប្រជាជនបានយកចិត្តទុកដាក់។

+ ក្រុមប្រឹក្សាប្រជាជនគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់អនុវត្តល្អសមត្ថ
កិច្ចភារកិច្ចត្រឹមត្រូវតាមសេចក្តីកំណត់របស់ច្បាប់។ មាន
ការផ្លាស់ប្តូរថ្មីជាច្រើនក្នុងការងារចាត់តាំងបណ្តាសម័យ
ប្រជុំ បណ្តាសន្និបាតសំណេះសំណាលជាមួយនឹងម្ចាស់
ឆ្នោត និងធ្វើសកម្មភាពស៊ើបអង្កេត។

+ អង្គការចាត់តាំងយន្តការបណ្តាស្ថាប័នរដ្ឋនៅមូលដ្ឋាន
បានរៀបចំ ពង្រឹងតាមទិសដៅបន្សុទ្ធសម្រាំងប្រណីត
ប្រមូលផ្តុំកែទម្រង់រដ្ឋបាល កាត់បន្ថយបាន ១/២ ពេល

វេលាដល់សំណុំលិខិតរដ្ឋបាលបានចំនួន ១.៥៦៥ ច្បាប់
១/៣ ពេលវេលាឲ្យ សំណុំលិខិតរដ្ឋបាល ៩៣ ច្បាប់។
+ បន្តអនុវត្តការងារកែទម្រង់យុត្តិធម៌តាមសេចក្តីសន្និ
ដ្ឋានលេខ ៩២- KL/TW របស់ការិយាល័យនយោបាយ
ពង្រឹងអង្គការចាត់តាំង យន្តការតុលាការប្រជាជន និងសភា
ត្រួតពិនិត្យប្រជាជន។ ការងារផ្សព្វផ្សាយ សុសាយ អប់រំ
ច្បាប់តែងបានបង្កើនគុណភាពជំនួយគតិយុត្តិបានបង្កើន
ឡើង។

-ការងារដោះស្រាយសេចក្តីបណ្តឹងតវ៉ាថ្កោលទោសរបស់
ពលរដ្ឋមានការវិវឌ្ឍន៍យ៉ាងសកម្ម ដោះស្រាយទាន់ពេល
និងត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់បានជាង ៩០% ករណី មានករណី
ស្មុគស្មាញអូសអន្លាយជាច្រើនបានដោះស្រាយសម្រេច។

**សំណួរទី ៣៖ ការពង្រីកប្រជាធិបតេយ្យ
កម្លាំងមហាសាមគ្គីទូទាំងប្រជាជាតិក្នុង
អាណត្តិកាលកន្លងសម្រេចបានលទ្ធផលអ្វីខ្លះ?
បង្ហាញ៖**

-ប្រជាធិបតេយ្យនៅមូលដ្ឋានតែងបានអនុវត្តល្អ សិទ្ធិអំ
ណាចធ្វើម្ចាស់របស់ប្រជាជន របស់កម្មាភិបាល បុគ្គលិក

និយោជិត អ្នកពលកម្មបានពង្រីក អត្រាម្ចាស់ឆ្នោតចូល រួមបោះឆ្នោតតំណាងរដ្ឋសភា ក្រុមប្រឹក្សាប្រជាជនគ្រប់ លំដាប់ថ្នាក់ បោះឆ្នោតគណៈកម្មការប្រជាជនភូមិ អនុ សង្កាត់សម្រេចពី ៩៨% ដល់ ៩៩%។ អ្នកជាប្រមុខគណៈ កម្មាធិការបក្សខេត្ត រដ្ឋអំណាចតែងអនុវត្តមានសណ្តាប់ ធ្នាប់របៀបរៀបរយនៃការជួបសំណេះសំណាល ពិភាក្សា ទល់មុខជាមួយនឹងពលរដ្ឋ ស្តាប់ ទទួលយក ដោះស្រាយ ទាន់ពេលវេលាសេចក្តីតប់ប្រមល់ និងសេចក្តីប្រាថ្នាស្រប ច្បាប់របស់ប្រជាជន។

-អនុវត្តល្អបណ្តាគោលការណ៍ គោលនយោបាយ ក្រឹត្យ ច្បាប់របស់បក្ស-រដ្ឋចំពោះជនរួមជាតិភាគតិច។ យកចិត្ត ទុកដាក់កសាង ពង្រីកតួនាទីរបស់អ្នកមានប្រជាប្រិយភាព។ កងជួរកម្មាភិបាល បក្ខជនជាជនជាតិតែងបានយកចិត្ត ទុកដាក់បណ្តុះបណ្តាល បំពាក់បំប៉ន និងតែងតាំងរក្សា បណ្តាតួនាទីសំខាន់ៗក្នុងប្រព័ន្ធនយោបាយ៖

មានសមមិត្តអនុលេខាបក្សខេត្ត ០១ រូប សមមិត្តជា សមាជិកគណៈប្រតិបត្តិការបក្សខេត្ត០៥ រូប មានសមមិត្ត ចំនួន ៣២/៣៦៧ រូប គឺជាសមាជិកគណៈប្រតិបត្តិការ

បក្សស្រុក និងប្រហាក់ប្រហែល មានសមមិត្ត ២៧២/១.៤៨០ រូបគឺជាសមាជិកគណៈប្រតិបត្តិការបក្សឃុំ និងប្រហាក់ប្រហែល មាន ៤.៧៩២/២៣.៩៨៨ កម្មាភិបាល បុគ្គលិក ជាជនជាតិខ្មែរ (១៦,៧៤%) បក្ខជនខ្មែរ ចំនួន ៧.៥០៦ រូប (១៦,៧៤%)។

-បង្កលក្ខណៈងាយស្រួលសម្រាប់បណ្តាអង្គការចាត់តាំងសាសនាបានទទួលស្គាល់ធ្វើសកម្មភាពត្រឹមត្រូវតាមរដ្ឋធម្មនុញ្ញ លក្ខន្តិកៈ និងសេចក្តីកំណត់របស់ក្រឹត្យច្បាប់ឆ្លើយតបសំណូមពរប្រជុំជីវភាពសាសនាស្របច្បាប់របស់ប្រជាជន។

-រណសិរ្សមាតុភូមិ និងអង្គការចាត់តាំងនយោបាយ-សង្គម បណ្តាសមាគមមហាជនមានការខិតខំបញ្ចេញកម្លាំងផ្លាស់ប្តូរថ្មីខ្លឹមសារ វិធីសាស្ត្រធ្វើសកម្មភាព។

-បំផុសចលនា និងចាត់តាំងបណ្តាចលនាប្រឡងប្រណាំងស្នេហាជាតិ រួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ទៅក្នុងការអនុវត្តន៍សម្រេចជោគជ័យបណ្តាការកិច្ចនយោបាយរបស់មូលដ្ឋាន ស្ថាប័ន អង្គភាព។

សំណួរទី ៤ ៖ សន្ទុះកំណើនបង្កើន GRDP ក្នុង

អណតិកាល ២០១៥-២០២០ ?

ចម្លើយ៖

សន្ទុះកំណើនបង្កើន GRDP គិតជាមធ្យមក្នុងរយៈកាល ០៥ ឆ្នាំ សម្រេចបាន ១១,៩៥% (សេចក្តីសម្រេចចិត្តកើនពី ១១-១២%)។ ឆ្នាំ ២០១៦ កើន ១២,៣២% ឆ្នាំ ២០១៧ កើន ១២,០៣% ឆ្នាំ ២០១៨ កើន ១០,០៦% ឆ្នាំ ២០១៩ កើន ១៤,៨៥% និងឆ្នាំ ២០២០ ប៉ាន់ស្មានកើន ១០,៥៧%។ ទ្រង់ទ្រាយខ្សឹនសេដ្ឋកិច្ចឆ្នាំ ២០២០ នេះប៉ាន់ស្មានសម្រេចបាន ៦៦.៤៨២ ពាន់លានដុំកើន ៣១.៣០៧ ពាន់លានដុំកើនទ្វេ ១,៨៩ ដង បើប្រៀបជាមួយនឹងចុងឆ្នាំ ២០១៥ (ឈរទី ៧ ក្នុងតំបន់)។ GRDP គិតជាមធ្យមក្នុងមនុស្សម្នាក់ប៉ាន់ស្មានក្នុងមួយឆ្នាំ សម្រេចបាន ៦៥ លានដុំនាឆ្នាំ ២០២០ (ឆ្នាំ ២០១៥ គឺ ក្នុងមនុស្សម្នាក់ ក្នុងមួយឆ្នាំ សម្រេចបាន ២៩,៨ លានដុំ) កើនទ្វេ ២,២ ដង ប្រៀបជាមួយនឹងឆ្នាំ ២០១៥ (ឈរទី ៣ ក្នុងតំបន់)។

សំណួរទី ៥ ៖ លទ្ធផលអនុវត្តភាពទម្លុះទម្លាយ ជាយុទ្ធសាស្ត្រ ០៣ យ៉ាងក្នុងអណតិកាល

២០១៥-២០២០ ?

ចម្លើយ៖

-សុក្រឹត្យលទ្ធិគ្រប់គ្រងសេដ្ឋកិច្ចទីផ្សារកំណត់ទិសដៅសង្គមនិយម៖

បានចេញផ្សាយបណ្តាសេចក្តីកំណត់បត់បែង គ្រប់គ្រងទុនវិនិយោគបណ្តាវចនាបទគោលនយោបាយដើម្បីបន្តការផ្លាស់ប្តូរថ្មីទម្រង់ លើកកម្ពស់គុណភាពសន្ទះកំណើនបង្កើនទិន្នផលពលករ កម្លាំងប្រព្រឹត្តិការណ៍របស់ខ្មែរសេដ្ឋកិច្ច។ ពិនិត្យឡើងវិញ សង្គមបន្ថែមកម្មបណ្តាសំណុំបែបបទរដ្ឋបាល កែទម្រង់បរិស្ថានវិនិយោគ ធ្វើអាជីវកម្ម បង្កលក្ខណៈសម្រាប់បណ្តាសមាគមសេដ្ឋកិច្ចពង្រីក។ ជំហានដំបូងនិងពង្រីកបណ្តាប្រភេទទីផ្សារដូចជា៖ ទីផ្សារគាំពារ ទីផ្សារអចលនទ្រព្យ ទីផ្សារវិទ្យាសាស្ត្រ-បច្ចេកវិទ្យា ទីផ្សារពលករ។ល។

-ប្រមូលផ្តុំវិនិយោគហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសេដ្ឋកិច្ច-សង្គម + ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធគមនាគមន៍៖

សហការជាមួយនឹងបណ្តាក្រសួង ផ្នែកកសាងសម្រេចផ្លូវទឹកសម្រាប់នាវាមានចំណុះច្រើនបើកបរចេញចូលទន្លេ

ហូរ កំពង់ផែនាំផ្សេងចូលសម្រាប់នាវាមានចំណុះ ៣០.០០០ តោន លើកកម្ពស់ និងជួសជុលផ្លូវជាតិលេខ ៦០ (កំណាត់ ពីស្ពានកូចៀង-បិញតូ) ផ្លូវជាតិលេខ ៥៣ (កំណាត់ពីត្រា វិញ-ឡុងតូង)។ កសាងកំពង់ផែចម្រុះឱ្យរាង កំពង់ផែ សមុទ្រស្រុកថ្មី។ ដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់កំណាត់ផ្លូវលេខ ០១ លេខ ០២ និងស្ពាន C១៦។ល។

+ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធធារាសាស្ត្រ៖ អនុវត្តបាន ៣៩ សំណង់រាំងស្ងាត់ជាតិជូរប្រៃ ស្តុកទឹកសាប និងប្រភពទឹក ស្រោចស្រពឱ្យផ្ទៃដីកសិកម្មប្រមាណ ៩០%។

+ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថាមពល៖ មជ្ឈមណ្ឌលអគ្គិសនី យៀងហាយសម្រេចនិងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់រោងចក្រទី ១ ទី ២ និងទី ៣(បើកទូលាយ) ថាមពលបង្កើតឡើងវិញ (វាយោអគ្គិសនី អគ្គិសនីប្រើប្រាស់ដោយពន្លឺព្រះអាទិត្យ) បានពង្រីក។ ១០៦ ឃុំ សង្កាត់ ទីប្រជុំជនសុទ្ធសឹងនឹង មានប្រព័ន្ធអគ្គិសនីជាតិ ធានាបម្រើឱ្យការប្រជុំជីវភាពផលិត អត្រាគ្រួសារប្រើប្រាស់អគ្គិសនីសម្រេចជាង ៩៩%(សម្រេច ផែនការ)។

+ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធទីក្រុង៖ ទីក្រុងត្រាវិញបានទទួល

ស្គាល់ជាទីក្រុងប្រភេទ ២ ទីផ្សាររួមខេត្តឃ្នេងហាយ និង ទីប្រជុំជនទីរំកឹងបើកទូលាយសម្រេចលក្ខណៈទីក្រុងប្រ ភេទ ៤ និងលើកកម្ពស់បណ្តាទីក្រុងប្រភេទ ៥។ អត្រាឧបនីយកម្មទីក្រុងសម្រេច ៣០% ប្រៀបនឹងឆ្នាំ ២០១៥ កើន ៨% ។

+ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធព័ត៌មាន និងទូរគមនាគមន៍៖ មាន ១០០% ឃុំ សង្កាត់ ទីប្រជុំជនបានវិនិយោគប្រព័ន្ធបណ្តាញ កាបអូបទឹក ១០០% ភូមិ អនុសង្កាត់បានផ្គត់ផ្គង់សេវា Internet សេវាទូរស័ព្ទ ១០០% តំបន់មជ្ឈមណ្ឌលស្រុក ទីផ្សាររួមខេត្ត ទីក្រុងបានផ្គត់ផ្គង់សេវា ៣G, ៤G។

+ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹកប្រជុំជីវភាពតែងបានវិនិ យោគ សន្សឹមៗ និងបង្កើនគុណភាពទឹក។ អត្រាតំបន់ប្រ ជាជនតាំងលំនៅឋានជនបទបានប្រើប្រាស់ទឹកស្អាត ស្របអនាម័យសម្រេច ៩៩% (សម្រេចផែនការ) កើន ១៤,៨៩%។

+ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត-សង្គម៖ កសាងមន្ទីរពេទ្យ ចំនួន ៧០០ គ្រែជំងឺ កសាងថ្មី ដំណាក់សុខាភិបាល ១៧ កន្លែង និងជួសជុលកែប្រែមូលដ្ឋានសុខាភិបាល ៣០

កន្លែង ។ ដាក់ឲ្យប្រើប្រាស់មន្ទីរពេទ្យស្រុកយៀង
ហាយ។ល។

- អំពីការពង្រីកប្រភពធនធាន៖ ប្រមូលផ្តុំកម្លាំងវិនិយោគហេដ្ឋា
រចនាសម្ព័ន្ធមូលដ្ឋានសម្ភារៈបណ្តាសាលាមហាវិទ្យាល័យ ឧត្តម
សិក្សាសុខាភិបាល ឧត្តមសិក្សាវិជ្ជាជីវៈ។ល។ ចេញផ្សាយ និង
ផ្សព្វផ្សាយបណ្តាគោលការណ៍គោលនយោបាយពង្រីកប្រភព
ធនធាន ប្រមូលផ្តុំបណ្តុះបណ្តាល និងបណ្តុះបណ្តាលឡើងវិញ
កងជួរកម្មាភិបាលបុគ្គលិក និយោជិត បុគ្គលិកបច្ចេកទេស ។ល។
គុណភាពប្រភពធនធានមានការរីកចម្រើន និងបង្កើនឡើង៖
ចំនួនមានតំរូវវិជ្ជាមហាវិទ្យាល័យពី ១៤.៧៤៣ នាក់ កើនឡើង
១៥.៩៣១ នាក់ ក្រោយមហាវិទ្យាល័យពី ៨៥៧ នាក់ កើន
ឡើង ១.៨៥៩ នាក់ ប្រៀបជាមួយនឹងឆ្នាំ ២០១៥ កើនទ្វេ
២,២ ដង ។

**សំណួរទី៦៖ បណ្តាវណ្ណធនដែលលេចធ្លោក្នុង
ការអនុវត្តន៍របស់មន្ទីរខ្សែនសេដ្ឋកិច្ច?**

ចម្លើយ៖

បន្ថយសមាមាត្រកសិ-រុក្ខកម្ម និងផលផលពី
៤៥,៩២% ចុះនៅ ២៨,៩៨% បង្កើនសមាមាត្រឧស្សាហកម្ម

កម្ម-ស្ថាបនាពី ២១,៧៣% ឡើង ៣៥,៥៣% និងពាណិជ្ជកម្ម-សេវាកម្មពី ៣៤,៤៨% ឡើង ៣៥,៤៩% ក្នុង GRDP ។ ជំរុញម៉ាការអនុវត្តន៍បច្ចេកវិទ្យាខ្ពស់ទៅ ក្នុងការផលិតដោយមានផ្ទៃដីផលិត ស្រូវ ១៦.៦៨៦ ហិកតាបានអនុវត្តបច្ចេកវិទ្យាខ្ពស់ ស្របយក អត្រា ៤,៥% នៃផ្ទៃដីផលិតកសិកម្ម។ ឧស្សាហកម្ម និងស្ថាបនាមាន កំណើន បង្កើនរបស់ ពិសេសគឺលើវិស័យថាមពល។ ពាណិជ្ជកម្ម- សេវាកម្មបានពង្រីកដោយពហុសណ្ឋានជា មួយ នឹងទ្រង់ទ្រាយគុណភាពពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃកាន់តែ កើនឡើង។ អត្រាសមាមាត្រពលករក្នុងកសិកម្មបន្ថយ ចុះពី ៦០% ចុះនៅ ៤០%។

សំណួរទី ៧ ៖ តួនាទីរបស់រដ្ឋកាល ០៥ ឆ្នាំ ដែល បាន អនុវត្តសេចក្តីសម្រេចចិត្តមហាសន្និបាត បក្សនាគខេត្តលើកទី ១០ អាណត្តិកាល ២០១៥- ២០២០ ស្តីអំពី កសិ-នេសាទ-រុក្ខាភម្មខេត្តយើង សម្រេចបានបណ្តាបទដល់អ្វីខ្លះ?

ចម្លើយ៖

-ប្រមូលផ្តុំកម្លាំងអនុវត្តផ្លាស់ប្តូររចនាសម្ព័ន្ធផ្នែកកសិកម្ម ឡើងវិញតាមទិសដៅពង្រីកស្ថិរភាព ជំរុញម៉ាការផ្លាស់ប្តូរ រចនាសម្ព័ន្ធពូជឈើដាំ សត្វចិញ្ចឹមអនុវត្តបណ្តាជំលឿន វិទ្យាសាស្ត្រ-បច្ចេកវិទ្យា និងយន្តបន្ថែមកម្មកសិកម្មទៅក្នុង ការផលិត ពង្រីកតំបន់ផលិតប្រមូលផ្តុំមួយចំនួនដោយ ទ្រង់ទ្រាយធំ។ ផ្សព្វផ្សាយពង្រីកពូជឈើដាំ សត្វចិញ្ចឹម មុខព្រៃជាមួយនឹង ២០/២១ ផលិតផលមុខព្រៃរបស់ ខេត្តដែលបានបញ្ជាក់ បង្កជាតម្លៃផលិតសម្រេច ១៩.៦៦០ ពាន់លានដុល្លារ កសាងឃុំ សង្កាត់ ទីប្រជុំជននីមួយៗត្រូវ មានផលិតផលមួយ កសាង និងពង្រីកទូលាយទម្រង់ សហការ ចងសម្ព័ន្ធ និងទម្រង់ផលិតមានប្រសិទ្ធភាព។

- តម្លៃផលិតផ្នែកផលផលសម្រេច ៤៦.២២១ពាន់លាន ដុល្លារ ស្របយកអត្រា ៣៤,៦៧% នៃតម្លៃផលិតទូទាំងផ្នែក កសិកម្ម សន្ទុះកំណើនបង្កើនគិតជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំ ៦,៩%។ បន្តវិនិយោគនាវាមានកម្លាំងធំ មានសមត្ថភាព ទាញយកផលផលផលលំហសមុទ្រ។ ផ្ទៃដីចិញ្ចឹមផល ផលសម្រេច ១១.៥០០ ហិកតា ប្រៀបជាមួយនឹងអាណត្តិ កាលកន្លងកើនជាង ២.៣០០ ហិកតា។

- ការងារដាំព្រៃ ថែទាំ ព័ទ្ធចិញ្ចឹម ការពារព្រៃឈើតែង បានដំណើរការជានិច្ចកាលផ្ទៃដីដាំព្រៃបានពង្រីកទូលាយ អត្រាគ្របដណ្តប់ព្រៃប៉ាន់ស្មានសម្រេចបាន ៤,០១% នៃ ផ្ទៃដីធម្មជាតិ ប្រៀបជាមួយនឹងឆ្នាំ ២០១៥ កើន ០,៤១% ។ ក្រៅពីនោះ ចង្អុលការដាំដើមឈើពង្រាយលើភូមិសាស្ត្រ ខេត្តបានជាង ៣៥០.០០០ ដើម។

សំណួរទី ៨៖ លទ្ធផលក្នុងការកសាងជនបទ ថ្មីនៃនាគីកាលកន្លង ?

ចម្លើយ៖

កម្មវិធីគោលដៅជាតិកសាងជនបទថ្មីបានផ្សព្វផ្សាយ យ៉ាងប្រសើរយោបាយខ្ពស់របស់ទូទាំងប្រព័ន្ធនយោបាយ កេណ្ឌប្រមូលបានការចូលរួមយ៉ាងសកម្មរបស់ប្រជាជន។ ប៉ាន់ស្មាន គិតមកដល់ចុងឆ្នាំ ២០២០ មាន ៧០ ឃុំ សម្រេចលក្ខខណ្ឌជនបទថ្មី ស្របយកអត្រា ៨២,៣៥% (សេចក្តីសម្រេចចិត្តគឺ ៥០%) ៩០%គ្រួសារប្រជាជន ៧៥% ភូមិសម្រេចលក្ខខណ្ឌជនបទថ្មី ២០% ឃុំសម្រេចលក្ខខណ្ឌ ជនបទថ្មីលើកកម្ពស់ ០២ ស្រុកសម្រេចលក្ខខណ្ឌជនបទ

ថ្មី(ទីរំកិល និង កូរ៉ែ) ស្រុកកាងឡុងកំពុងសម្រេចបណ្តាលក្នុង ឋាន និងពង្រឹងសំណុំឯកសារ បែបបទស្នើរដ្ឋាភិបាលទទួល ស្គាល់នាចុងឆ្នាំ ២០២០។ ទីផ្សាររួមខេត្តយៀង ហាយ និង ទីក្រុងត្រារីញសម្រេចការកិច្ចកសាងជនបទថ្មី។ សម្រេចលើស គោលដៅកសាងជនបទថ្មីដំណាក់កាល ២០១៦-២០២០។

សំណួរទី ៩ ៖ ក្នុងអាណត្តិកាល ២០១៥- ២០២០ លើវិស័យឧស្សាហកម្ម-ស្ថាបនា សម្រេចបានបណ្តាលផ្លូវអ្វីខ្លះ?

ចម្លើយ៖

- អំពីវិស័យឧស្សាហកម្ម សិប្បកម្ម៖ សន្ទុះកំណើនបង្កើន ជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំ ២៨,៨៧% រួមចំណែកយ៉ាងសំខាន់ទៅ ក្នុងការបង្កើនរួមរបស់ខេត្ត ជំរុញការផ្លាស់ប្តូររចនាសម្ព័ន្ធសេដ្ឋ កិច្ច។ រោងចក្រឧស្សាហកម្មសនីយៀង ហាយ (ទី ១ ទី ៣ និង ទី ៣ បើកទូលាយ)។ រោងចក្រអគ្គិសនីប្រើពន្លឺព្រះអាទិត្យភាគ កណ្តាលនិងភាគខាងត្បូងបានដាក់ឲ្យធ្វើសកម្មភាពពាណិជ្ជ កម្ម បណ្តាផ្នែកឧស្សាហកម្មកែច្នៃដូចជា៖ បង្កងសីតុណ្ហកម្ម កិញអង្ករ កាត់ដេរធូលលាដ៍ ដូង ប្រព័ន្ធនាំអគ្គិសនីប្រើប្រាស់ ក្នុងគ្រឿងឡាន ។ល។បានបង្កើន បង្ហូរ មុខទំនិញសិប្បកម្ម

វិចិត្រកម្មមួយចំនួនមានទីផ្សារលក់ដូរលំនឹង។ បន្តវិនិយោគហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធតំបន់មណ្ឌលសេដ្ឋកិច្ចឱញអាងបណ្តាតំបន់ ឧស្សាហកម្ម បង្កើតថ្មីមណ្ឌលឧស្សាហកម្ម ០៤ កន្លែង បំពេញបន្ថែមមណ្ឌលឧស្សាហកម្ម ០១ កន្លែង ពង្រីកភូមិបរ ១៣ កន្លែង ។ ការងារជំរុញឧស្សាហកម្មឧបត្ថម្ភអាជីវកម្មតែងបានជំរុញទាំ។

- វិធានការស្ថាបនា៖ អាទិភាពបត់បែនថវិកា ទន្ទឹមនឹងនោះបង្កើនការទាក់ទាញបណ្តាប្រភពទុនរបស់អាជីវកម្ម ប្រភពធនធានក្នុងប្រជាជនដើម្បីវិនិយោគហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសេដ្ឋកិច្ច-សង្គម។ ប្រមូលកម្លាំងវិនិយោគបណ្តាសំណង់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធគមនាគមន៍

ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធធារាសាស្ត្រ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់អគ្គិសនី បច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន និងយោសនាការ អប់រំ សុខាភិបាល វប្បធម៌ វិទ្យាសាស្ត្របច្ចេកវិទ្យា ។ល។ តែងបានយកចិត្តទុកដាក់សមស្របជាមួយនឹងសំណូមពរពង្រីករបស់បណ្តាផ្នែក វិស័យ។ តម្លៃផ្នែកសាងសង់គិតជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំកើន ១៨,២៨%។

សំណួរទី ១០ ៖ បណ្តារលទ្ធផលលេចឆ្លោលើ វិស័យពាណិជ្ជកម្ម សេវាកម្ម ទេសចរណ៍?

បង្ហាញ៖

ដាក់ឱ្យធ្វើសកម្មភាពមជ្ឈមណ្ឌលពាណិជ្ជកម្ម ០១ កន្លែង ផ្សារទំនើប ០៧ កន្លែង ហាងលក់រាយងាយស្រួល ២៣ កន្លែង បង្វែរពីផ្សារទៅទម្រង់អាជីវកម្ម សហករណ៍គ្រប់ គ្រង ១៥ កន្លែង។ កម្រិតលក់រាយខុទ្ទិស និងប្រភព ចំណូលឆ្នាំ ២០២០ ប៉ាន់ស្មានសរុបរួមសម្រេចបាន ៣៤.១៥០ ពាន់លានដុល្លារ (ប្រៀបជាមួយនឹងឆ្នាំ ២០១៥ កើន ១,៨១ ដង)។ ផ្នែកទេសចរណ៍ឆ្នាំ ២០២០ ប៉ាន់ ស្មានសម្រេចបាន ៤៥៥,៦ ពាន់លានដុល្លារ (ស្របយក អត្រា ០,៧%ក្នុង GRDP) គិតជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំ កើន ៨,៥៩%។

សំណួរទី ១១ ៖ បណ្តារលទ្ធផលលេចឆ្លោលើ បណ្តាវិស័យហិរញ្ញវត្ថុ ធនាគារ?

បង្ហាញ៖

- ការគ្រប់គ្រង និងបញ្ជាការថវិកាបានត្រឹមត្រូវ ប្រឹក សំចៃ និងប្រសិទ្ធភាព។ យកចិត្តទុកដាក់ដល់ការបំពាក់

បំប៉នប្រភពចំណូល ប្រឆាំងនឹងការបាត់បង់ចំណូល។
 ប្រមូលផ្ទៃក្នុង គិតជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំកើន ១៨,៨៩%
 (សេចក្តីសម្រេចចិត្ត ១៧%)។ ចំណាយថវិកា ៥៣.០៩១
 ពាន់លានដុល្លារ បើប្រៀបធៀបជាមួយនឹងផែនការបម្រុង
 សម្រេច ១២៣,៧៦% (ជាមធ្យមក្នុងមួយឆ្នាំកើន ៧,៥៧%)
 ធានាតុល្យភាពថវិកាគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់។ ប្រាក់ទុនវិនិយោគ
 ទូទាំងសង្គមសម្រេច ១១៤,៧០៧ ពាន់លានដុល្លារ (ប្រៀប
 ជាមួយនឹងអាណត្តិកាលមុនកើនទ្វេ ១,៤៥ ដង) ស្រប
 យកអត្រា ៤៨% GRDP(សេចក្តីសម្រេចចិត្ត ៣២%)។
 ប្រាក់ទុនប្រមូលប៉ាន់ស្មានសម្រេច ៣៦.០០០ ពាន់លាន
 ដុល្លារ បើប្រៀបធៀបជាមួយនឹងអាណត្តិកាលមុនកើនទ្វេ ១,៨៧
 ដង អត្រាបំណុលអាក្រក់ក្រោម ២%។

- បណ្តាអង្គការចាត់តាំងឥណទានបានពង្រីកលំដាប់ទុន
 ប្រមូលប៉ាន់ស្មានសម្រេច ៣៦.០០០ ពាន់លានដុល្លារ បើ
 ប្រៀបធៀបជាមួយនឹងអាណត្តិកាលមុនកើនទ្វេ ១,៨៧ ដង
 បំណុលឱ្យបុលសម្រេច ៣០.០០០ ពាន់លានដុល្លារ បើ
 ប្រៀបធៀបជាមួយនឹងដើមអាណត្តិកាលមុនកើនទ្វេ ២,០២ ដង
 ប្រមូលផ្តុំទៅលើបណ្តាវិស័យផលិតធ្វើអាជីវកម្ម តុល្យភាព

ប្រាក់កម្រៃលំដឹង អត្រាបំណុលអាក្រក់ក្រោម ២%។

សំណួរទី ១២ ៖ បណ្តាវិស័យសម្រេចបាន ក្នុងការ ពង្រីកបណ្តាប្រភេទទេសចរណ៍?

ចម្លើយ៖

ធ្វើសម្រេចភាគហ៊ុនអាជីវកម្មរដ្ឋ ០២ កន្លែង (ក្រុមហ៊ុន ភាគហ៊ុនសំណង់ទីក្រុងត្រាវិញ ក្រុមហ៊ុនភាគហ៊ុនចែក ចាយទឹកត្រាវិញ)។ ពង្រីកថ្មីអាជីវកម្ម ១.៨៥០ កន្លែង បង្កើនចំនួនមកដល់ពេលនេះអាជីវកម្មកើនឡើងបាន ៣.០៦៥ កន្លែង (៤១ អាជីវកម្ម FDI ជាមួយនឹងទុន ចុះឈ្មោះ ៣,១ ពាន់ដុល្លារ ប្រៀបជាមួយនឹងឆ្នាំ ២០១៥ កើន ២,៨ ពាន់ដុល្លារ)។ មានគ្រួសារធ្វើអាជីវកម្មឯកជន ៧២.៥០០ គ្រូ (ប្រៀបជាមួយនឹងឆ្នាំ ២០១៥ កើន ១០.៤០០ គ្រូ)។ បង្កើតថ្មីសហករណ៍ ១៤៤ កន្លែង សព្វ ថ្ងៃក្នុងទូទាំងខេត្តមាន ១៦៧ សហករណ៍ជាមួយនឹង សមាជិកជាង ២៨.០០០ នាក់ ជាមួយនឹងទុនលក្ខន្តិកៈ ជិត ១៦៧ ពាន់លានដុល្លារ មានជិត ៣៤% សហករណ៍ធ្វើ សកម្មភាពមានប្រសិទ្ធភាព។

សំណួរទី ១៣៖ សេដ្ឋកិច្ច កិច្ចការបរទេសក្នុង

អាណត្តិកាលកន្លងហើយសម្រេចបានលទ្ធផល អ្វីខ្លះ?

បង្ហាញ៖

យកចិត្តទុកដាក់ដល់ការលើកកម្ពស់ប្រសិទ្ធភាពបណ្តាសកម្មភាពជំរុញការវិនិយោគ បានចាត់តាំងបណ្តាក្រុមប្រតិភូទៅជំរុញការវិនិយោគនៅបណ្តាប្រទេស។ ទន្ទឹមនឹងនោះ ចាត់តាំងសម្រេចជោគជ័យសន្និបាតជំរុញការវិនិយោគ ០២ លើកនាឪកាសអនុស្សាវរីយ៍ឆ្នាំទី ២៥ ទិវាបង្កើតខេត្តឡើងវិញ និងឆ្នាំទី ១២០ ទិវាបង្កើតខេត្ត ទទួលបានរាប់រយលើកបណ្តាម្ចាស់វិនិយោគចូលមកស្វែងយល់ឪកាសវិនិយោគ។ ទាក់ទាញបាន ២៥៥ គម្រោងការជាមួយនឹងចំនួនទុនចុះឈ្មោះ ១៦.៦២៥ ពាន់លានដុល្លារ និង ៣៦៦,៥២ លានដុល្លារ (កើនជាងដំណាក់កាលមុន ២០៣ គម្រោងការ) ក្នុងនោះមាន ១៧ គម្រោងការ FDI ជាមួយ នឹងទុនចុះឈ្មោះសរុបរួម ៣៦៦,៥២ លានដុល្លារ។

-បង្កលក្ខណៈ និងឧបត្ថម្ភដល់បណ្តាអាជីវកម្មចូលរួមពិនិត្យស្រាវជ្រាវ ចងសម្ព័ន្ធទីផ្សារ និងចូលរួមបណ្តាផ្សារណាត់ពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិនៅប្រទេសមួយចំនួនក្នុង

តំបន់។ តម្លៃប្រាក់នីហរណ៍ក្នុងរយៈកាល ០៥ ឆ្នាំសម្រេចបាន ២.៤៤៥ លានដុល្លារ(កើនជាងដំណាក់កាលមុន ៧១៨ លានដុល្លារ) ជាមួយនឹងបណ្តាមុខទំនិញសំខាន់ៗដូចជា៖ បង្កង ជលផល ផលិតផលពីដើមដូង ខ្សែនាំអគ្គិសនីឡាន មុខទំនិញដេរប៉ះ ស្បែកជើង កាបូបយូរ។ល។

សំណួរទី ១៤៖ បណ្តាបទដលសម្រេចបាន លើបណ្តាវិស័យវប្បធម៌ ព័ត៌មាន-ទូរគមនាគមន៍ក្នុងអាណត្តិកាលកន្លង ?

បន្លឺយ៖

-ចលនា “ប្រជាជនទាំងមូលសាមគ្គីកសាងជីវភាពរស់នៅវប្បធម៌”ដោយភ្ជាប់ជាមួយនឹង ចលនា“ប្រជាជនទាំងមូលសាមគ្គីកសាងជនបទថ្មី អារ្យធម៌ទីក្រុង” បន្តនឹងបានពង្រីក។ ប្រព័ន្ធហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធស្ថាប័នវប្បធម៌ កីឡាហាត់ប្រាណបានវិនិយោគ។ ក្នុងទូទាំងខេត្ត មានរតនវត្តជាតិ ០១ កន្លែង បេតិកភណ្ឌអរូបីយជាតិ បេតិកភណ្ឌថ្នាក់ខេត្ត ២៨ និងបេតិកភណ្ឌថ្នាក់ជាតិ ១៥។ ពង្រីកចលនាកីឡាហាត់ប្រាណមហាជន កីឡាស្នាដៃខ្ពស់ សម្រេចបានលទ្ធផល

យ៉ាងសកម្ម។

-សកម្មភាពសារព័ត៌មាន ព័ត៌មាន និងទូរគមនាគមន៍
អក្សរសិល្ប៍-សិល្បៈតែងច្បាមខ្ជាប់ការកិច្ចនយោបាយជូន
ព័ត៌មានអំពីស្ថានភាពប្រទេសជាតិ របស់ខេត្តបានទាន់ពេល
ផ្សព្វផ្សាយគោលការណ៍គោលនយោបាយក្រឹត្យច្បាប់របស់
បក្ស-រដ្ឋ គំរូល្អការងារល្អ។ល។

**សំណួរទី ១៥ ៖ លើវិស័យអប់រំ-បណ្តុះបណ្តាល
ក្នុងអាណត្តិកាលកន្លងសម្រេចបានលទ្ធផលលេច
ឆ្លោធិ៍ខ្លះ?**

បឆ្លើយ៖

-រក្សាខ្ជាប់អត្រាសិស្សស្ថិតក្នុងកំណត់អាយុបានទៅរៀន
ខ្ពង់ខ្ពស់អប់រំមានការរីកចម្រើន។ គុណភាពអប់រំ និង
បណ្តុះបណ្តាលបានកើនឡើង។ អប់រំមហាវិទ្យាល័យ អប់រំ
វិជ្ជាជីវៈបានពង្រីកទាំងទម្រង់ផង ផ្នែកវិជ្ជាជីវៈផងការ បង្រៀន
និងរៀនអក្សរសាស្ត្រខ្មែរតែងបានយកចិត្តទុកដាក់អនុវត្ត។

-កងជួរកម្មាភិបាលគ្រប់គ្រងអប់រំ គ្រូបង្រៀនតែងបាន
យកចិត្តទុកដាក់បណ្តុះបណ្តាល បំពាក់បំប៉នសម្រេចសម្ប
ទា និងលើសសម្បទា។

-ប្រព័ន្ធសាលារៀន បន្ទប់រៀនតែងបានវិនិយោគដោយ ភ្ជាប់ជាមួយនឹងការរៀបចំរួមបញ្ចូលបាន ៤៨ សាលា កើន ៤៩ សាលាសម្រេចសម្បទាជាតិ បត់បែនរៀបចំគ្រូបង្រៀន ធានាត្រឹមត្រូវតាមអត្រាសិស្ស និងបន្ទប់រៀន។ ១០០% ឃុំ សង្កាត់ ទីប្រជុំជនសុទ្ធសឹងមានមជ្ឈមណ្ឌលរៀនសូត្រ សហគមន៍។ សង្គមបនីយកម្មអប់រំតែងបានជំរុញទឹកចិត្ត សកម្មភាពជំរុញការសិក្សា ជំរុញបញ្ហា កសាងសង្គមរៀន សូត្រតែងបានផ្សព្វផ្សាយយ៉ាងទូលំទូលាយ។

សំណួរទី ១៦ ៖ បណ្តាភាពវិវឌ្ឍន៍អំពីសកម្ម ភាពវិទ្យាសាស្ត្រ -បច្ចេកវិទ្យាក្នុងអាណត្តិកាល កន្លង ?

ចម្លើយ៖

-សកម្មភាពវិទ្យាសាស្ត្រ -បច្ចេកវិទ្យាមានភាពវិវឌ្ឍន៍យ៉ាង សកម្ម បណ្តាបធានបទ គម្រោងការស្រាវជ្រាវបានស៊ីជម្រៅ ប្រមូលផ្តុំទៅក្នុងការពង្រីករបស់ផ្នែក វិស័យ សក្តានុពល ភាពមានព្រៀបរបស់ខេត្តដូចជា៖ កសិកម្មសារីរាង្គជីវសាស្ត្រ ពូជ ។ល។ ផ្សព្វផ្សាយបាន៥២ ភារកិច្ចវិទ្យាសាស្ត្រ -បច្ចេក វិទ្យាពិនិត្យទទួលស្គាល់បាន ៦៧ បធានបទ គម្រោងការ

សិក្សាស្រាវជ្រាវវិទ្យាសាស្ត្រ។ លទ្ធផលសិក្សាស្រាវជ្រាវ
អនុវត្តវិទ្យាសាស្ត្រ និងបច្ចេកវិជ្ជារួមចំណែកលើកកម្ពស់ទិន្ន
ផល គុណភាពផលិតផល មុខទំនិញ រួមចំណែកទៅក្នុង
សន្ទុះកំណើនបង្កើនសេដ្ឋកិច្ចរបស់ខេត្ត។

-អាជីវកម្ម សហករណ៍ចូលរួមសិក្សាស្រាវជ្រាវ និងទទួល
យក អនុវត្តវិទ្យាសាស្ត្រ និងបច្ចេកវិទ្យាទៅក្នុងការគ្រប់គ្រង
ផលិតពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃកាន់តែបានច្រើន។ សកម្មភាព
កម្មសិទ្ធិបញ្ញាមានការរីកចម្រើនជាង។ ការងារគ្រប់គ្រងសម្ប
ទារង្វាស់រង្វាល់គុណភាពតែងបានបង្កើនឡើង។

**សំណួរទី ១៧ ៖ លទ្ធផលសម្រេចបានលើវិស័យ
សុខាភិបាលអនាគតិកាលកន្លង ?**

បន្ទីយ៖

-សម្ភារៈមូលដ្ឋានសុខាភិបាលតែងបានវិនិយោគ ឆ្លើយ
តបសំណូមពរពិនិត្យព្យាបាលជំងឺ និងថែទាំសុខភាពប្រជា
ជនជាសារវន្ត សម្រេចផែនការ ២៥ គ្រែអ្នកជំងឺលើមួយម៉ឺន
ប្រជាជន។ កងជួរកម្មាភិបាលសុខាភិបាលបានពង្រីកទាំង
ចំនួន និងគុណភាព វេជ្ជបណ្ឌិតសម្រេច ៨,៧ រូបលើមួយ
ម៉ឺនប្រជាជន(សេចក្តីសម្រេចចិត្តពី ៨-១០) មាន ៩៧,២%

ដំណាក់សុខាភិបាលមានវេជ្ជបណ្ឌិតបម្រើការពិនិត្យព្យាបាលជំងឺ ១០០% ភូមិមានបុគ្គលិកសុខាភិបាល។

-គុណភាពពិនិត្យព្យាបាលជំងឺបានបង្កើនឡើង។ សុខាភិបាលបង្ការតែងបានបង្កើន រកឃើញនិងទប់ស្កាត់បណ្តាអាសន្នរោគជំងឺបានទាន់ពេល កាត់បន្ថយអត្រាប្រាប់ជំងឺ និងបាត់បង់ជីវិតអាស្រ័យដោយប្រាប់មេរោគ អនុវត្តដោយមានប្រសិទ្ធភាពការងារបង្ការទប់ស្កាត់អាសន្នរោគកូវីដ-១៩ នៅលើភូមិសាស្ត្រ។

-ការគ្រប់គ្រងរដ្ឋតែងបានបង្កើន ជានិច្ចកាលត្រួតពិនិត្យស៊ើបអង្កេតរបរសុខាភិបាល ឱសថឯកជន សុវត្ថិភាពអនាម័យគ្រឿងបរិភោគ។ អត្រាមនុស្សចូលរួមគាំពារសុខាភិបាលសម្រេច ៩៦,៦៥% សម្រេចលើសផែនការ (សេចក្តីសម្រេចចិត្តពី ៨៦,៥-៩០%)។ សង្គមបន្ថែមកម្មវិស័យសុខាភិបាលមានបណ្តាភាពវិវឌ្ឍន៍យ៉ាងសកម្ម។

សំណួរទី ១៨ ៖ លទ្ធផលលើវិស័យចំណូលប្រជាជន និង ការពង្រីក ថែទាំ គាំពារ និងអប់រំកុមារ កសិកម្ម ក្រសួង?

ចម្លើយ៖

-លើវិស័យចំនួនប្រជាជន និងការពង្រីកតែងបានអនុវត្ត ល្អ រក្សាខ្ជាប់កម្រិតបន្ថយការកើត អត្រាបង្កើនចំនួនប្រជា ជនគិតជាមធ្យមក្រោម ១%។ គុណភាពចំនួនប្រជាជន បានកែលម្អ។ ផ្សព្វផ្សាយអនុវត្តបណ្តាកម្មវិធីគម្រោងការ ការពារ និងថែទាំកុមារ មាន ៩០% កុមារដែលមានស្ថាន ភាពពិសេសតែងបានឧបត្ថម្ភ ថែទាំដើម្បីស្តារឡើង ចូល រួមរស់នៅក្នុងសហគមន៍ឡើងវិញ។ ១០០% កុមារកំព្រា អនាថា និងពិការតែងបានថែទាំ។ ១០០% កុមារអាយុ ក្រោម ៦ ឆ្នាំបានផ្តល់បណ្ណគាំពារសុខាភិបាល កាត់បន្ថយ អត្រាកុមារកង្វះជាតិប័ប៉នចុះនៅ ៥,៥%។

-ការងារសមភាពភេទ និងដើម្បីបុព្វហេតុជឿនលឿន នារីតែងបានយកចិត្តទុកដាក់ អត្រានារីចូលរួមបណ្តាញនា ទីថ្នាក់ដឹកនាំ គ្រប់គ្រង និងគុណភាពប្រភពធនធាននារី បានបង្កើនឡើង។ ការងារផ្សព្វផ្សាយ អប់រំបណ្តុះបណ្តាល របៀបរស់នៅគ្រួសារតែងបានផ្សព្វផ្សាយអនុវត្តមានប្រ សិទ្ធភាព។

សំណួរទី ១៩ ៖ ការងារគ្រប់គ្រងធនធាន ការ ពារបរិស្ថាន បង្ការ ទប់ស្កាត់គ្រោះធម្មជាតិ ទប់

**ផលជាមួយនឹងលទ្ធភាពសេដ្ឋកិច្ចប្រែប្រួល និង ទឹក
សមុទ្រខ្សោរខ្ទើរសម្រេចបានលទ្ធផលយ៉ាងណា?
ចម្លើយ៖**

- ការងារគ្រប់គ្រងទាញយកបណ្តាប្រភពធនធានតាមគ្រោង
ផែនការ និងផែនការបានលំនឹងផ្ទៃដីផលិតស្រូវការពារ និង
ពង្រីកផ្ទៃដីដាំព្រៃ។ ផ្តល់ជូនកម្មសិទ្ធិប្រើប្រាស់ដីធ្លីសម្រេច
៩៩,២៣% នៃផ្ទៃដី។ អនុវត្តការត្រួតពិនិត្យស្ថិតិ និងលើក
កម្ពស់លទ្ធភាពគ្រប់គ្រងអំពីការរក្សាពហុសណ្ឋានដីវិសាស្ត្រ
ស៊ើបអង្កេតហ្មត់ចត់សត្វនាំចូលពីបរទេស សត្វបម្រែបម្រួល
ពូជ ការពារបណ្តាតំបន់ដីត្រូវជន់លិច ព្រៃឈើលិចទឹក
ប្រែប្រួលនៃដីវិសាស្ត្រ ។

- ការងារផ្សព្វផ្សាយហ្វឹកហាត់បង្កើនចំណេះដឹងអំពីការ
ពារបរិស្ថានមានការវិវឌ្ឍន៍ល្អ អត្រាប្រមូលសំរាម កាកសំ
ណល់សុខាភិបាលសម្រេច ១០០% កាកសំណល់ឧស្សាហកម្ម
និងកាកសំណល់បង្កអន្តរាយគ្រោះថ្នាក់សម្រេច ៩៩,២៣%
ប្រព័ន្ធវិនិច្ឆ័យទឹកសំណល់តំបន់ឧស្សាហកម្មសម្រេច ១០០%
វិនិច្ឆ័យកាកសំណល់រឹង និងកាកសំណល់ប្រជុំដីវិសាស្ត្រនៅ
ទីផ្សារសម្រេច ៩៨,៥%។

-បង្កើនការងារផ្សព្វផ្សាយ បង្កើនការយល់ដឹងជូនកម្មា
ភិបាលបក្ខជន និងប្រជាជនអំពីទប់ទល់នឹងអាធាតុអាកាស
ប្រែប្រួល។ កសាងសាច់រឿងទប់ទល់នឹងអាធាតុអាកាស
ប្រែប្រួល វិនិយោគបណ្តាញគម្រោងការជម្នះការស្រុតបាក់
ដីភ្លឺទន្លេ សមុទ្រ ទំនប់ទន្លេ សមុទ្រ ដាំព្រៃការពារ ផ្សព្វផ្សាយ
បណ្តាកម្មវិធីគម្រោងការសម្របសម្រួលជាមួយនឹងធាតុ
អាកាសប្រែប្រួល។

**សំណួរទី ២០ ៖ អំពីពលករ ការងារធ្វើ សុខុមាល
ភាពសង្គមបានអនុវត្តនិចនាំមកភាពវិវឌ្ឍន៍
ដូចម្តេចខ្លះ ?**

ចម្លើយ៖

- បណ្តាញអប់រំវិជ្ជាជីវៈ និងបណ្តាញបករណ៍បង្រៀនវិជ្ជា
ជីវៈតែងបានវិនិយោគ បណ្តាគោលនយោបាយឧបត្ថម្ភ
បណ្តុះបណ្តាលពលករសម្រេចបានលទ្ធផលច្រើន បង្កើន
អត្រាពលករបានបណ្តុះបណ្តាលសម្រេច ៦៧% (សេចក្តីសម្រេចចិត្ត ៦៥%) ក្នុងនោះ អត្រាពលករមានសញ្ញា
បត្រ លិខិតបញ្ជាក់សម្រេច ៣៣% (សេចក្តីសម្រេចចិត្ត
៣០%) កាត់បន្ថយអត្រាពលករដាច់អាជីពនៅ ២,៥%

(សេចក្តីសម្រេចចិត្តក្រោម ៣%)។ បញ្ជូនពលករជិត ៣.០០០ នាក់ទៅធ្វើការមានពេលកំណត់នៅបរទេស កើន ទ្វេ ៤ ដងបើប្រៀបនឹងដំណាក់កាលមុន។

- កម្មវិធីកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រចីរភាពសម្រេចបានលទ្ធផលសំខាន់ៗ ប្រភពចំណូលជីវភាពរស់នៅរបស់គ្រួសារ ក្រីក្រ គ្រួសារជិតក្រមានការវិវឌ្ឍន៍អត្រាគ្រួសារក្រីក្របាន ថយចុះរហ័ស ប៉ាន់ស្មានដល់ចុងឆ្នាំ ២០២០ នៅ ១,៦៧% (ឆ្នាំ២០១៥ប្រមាណ១៣,២៣%) គ្រួសារក្រីក្រក្នុងជនរួម ជាតិខ្មែរនៅ ៣,៩២% (ឆ្នាំ ២០១៥ ប្រមាណ ២៣,១២%)។

-អនុវត្តគោលនយោបាយរបស់រដ្ឋ ទន្ទឹមនឹងនោះ ប្រមូលប្រភពកម្លាំងសង្គមគិតគូរដល់គ្រួសារគោលនយោបាយ គ្រួសារគោលនយោបាយ ៩៩% មានកម្រិតជីវភាព ស្មើ ឬខ្ពស់ជាងកម្រិតជីវភាពមធ្យមរបស់ប្រជាជននៅកន្លែង ស្នាក់នៅ។ ឃុំ សង្កាត់ ទីប្រជុំជន ១០០% បំពេញ ល្អការងារ យុទ្ធសាស្ត្រ យុទ្ធសាស្ត្រ ចាត់តាំងពិធីប្រទាន និងឧទ្ទិសជូនកិត្តិនាមខ្ពង់ខ្ពស់របស់រដ្ឋដល់អ្នកម្តាយរៀត ណាមវិភាពចំនួន ៧៦៥ រូប។ រុះរើរូបកសាងថ្មីបូជនីយ ដ្ឋានយុទ្ធសាស្ត្រ បណ្តាសិលាចារិកឈ្មោះយុទ្ធសាស្ត្រ

ពលី។ យកចិត្តទុកដាក់អនុវត្តល្អបណ្តាគោលនយោបាយ
ចំពោះបណ្តា មុខសញ្ញាឧបត្ថម្ភសង្គម គ្រួសារក្រីក្រ គ្រួសារ
ជិតក្រ ថែ ទាំឧបត្ថម្ភដល់ជនរងគ្រោះជាតិពុលឌីអូស៊ីន ។

**សំណួរទី២១៖ ក្នុងការអនុវត្តន៍សេចក្តីសម្រេច
ចិត្តមហាសន្និបាតលើកទី ១០ អាណត្តិកាល
២០១៥-២០២០ ការអនុវត្តន៍បណ្តាភារកិច្ចការពារ
ជាតិ សន្តិសុខ ធានាសណ្តាប់ធ្នាប់ សុវត្ថិភាព
សង្គមសម្រេចបានបណ្តាបទដ្ឋានអ្វី ខ្លះ ?**

បន្លឺយ៖

-អនុវត្តមានប្រសិទ្ធភាពបណ្តាគោលការណ៍ គោលមាត់
គោលនយោបាយក្រឹត្យច្បាប់របស់បក្ស រដ្ឋស្តីពីគូបផ្សំការ
ពង្រីកសេដ្ឋកិច្ច- សង្គមជាមួយនឹងការបង្កើនសក្តានុពល
ការពារជាតិ-សន្តិសុខ កសាងតំបន់ការពាររឹងមាំ ជារៀងរាល់
ឆ្នាំមានឃុំ សង្កាត់ ទីប្រជុំជន ៩៨,៣% សម្រេចរឹងមាំអំពីកិច្ច
ការពារជាតិ-សន្តិសុខ (សេចក្តីសម្រេចចិត្តពី ៩៥% ឡើង
ទៅ)។ ការងារបំពាក់បំប៉នចំណេះដឹងអំពីកិច្ចការពារជាតិ
-សន្តិសុខ បញ្ជូនទ័ព បញ្ជូនសិស្សយោធាជារៀងរាល់ឆ្នាំ
សុទ្ធសឹងសម្រេចតាមកម្រិតផែនការ គុណភាពបានបង្កើន

ឡើង។ ចាត់តាំងសម្រេចសំណូមពរបណ្តាការងារធ្វើសម យុទ្ធផ្នាក់ខេត្ត ផ្នែកស្រុកនិងផ្នែកឃុំ។ កងកម្លាំងប្រចាំការ ប្រជាស្វ័យគ្រាណ និងកំណែនបម្រុងបានកសាងធានាសំ ណូមពរអំពីចំនួន និងគុណភាព។

-សន្តិសុខនយោបាយបានរក្សាមាំមួន សណ្តាប់ធ្នាប់ សុវត្តិ ភាពសង្គមបានរក្សាលំនឹង។ អនុវត្តសម្រេចគម្រោងការ បញ្ជូននគរបាលរៀបរយចុះទៅកាន់ឃុំ គិតមកដល់ចុងខែ មីនាឆ្នាំ ២០២០ បានលែលកសមមិត្ត ២៨២ រូប (ប្រធាន ៩៥ រូប អនុប្រធាន ៩៤ រូប និងនគរបាល ៩៣ រូប នៅ ៩៥/៩៥ ឃុំ ទីប្រជុំជន)។ បើកលើកវាយសម្រុក បង្ក្រាប បណ្តាប្រភេទឧក្រិដ្ឋជន បំផ្លាញអស់បណ្តាកន្លែងគ្រោះអ បាយមុខសង្គម ឧក្រិដ្ឋជនគ្រឿងញៀន វិនិច្ឆ័យម៉ឺងម៉ាត់ ឧក្រិដ្ឋជនសេដ្ឋកិច្ច និងអំពើពុករលួយ។ ត្រួតពិនិត្យធ្វើឲ្យ ច្បាស់ ៩០% បណ្តាករណីបំពានច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌចំពោះរឿង ក្តីធ្ងន់ធ្ងរខ្លាំង និងធ្ងន់ធ្ងរពិសេសសម្រេច ១០០%។ ការងារ ធានាសណ្តាប់ធ្នាប់ សុវត្តិភាពចរាចរណ៍ សម្រេចតាមគោល ដៅបន្ថយ ៣។

សំណួរទី ២២៖ លទ្ធផលសម្រេចបានក្នុង

កិច្ចការបរទេសអាណត្តិកាលកន្លង ?

បង្វើយ៖

រក្សាពង្រឹងនិង ពង្រីកទំនាក់ទំនងមិត្តភាព សហការជាមួយ កម្ពុជា។ បង្កើតការទំនាក់ទំនង ជាមួយអង្គការចាត់តាំង ក្រៅរដ្ឋាភិបាលប្រទេសក្រៅ និងបណ្តាអង្គការចាត់តាំង អន្តរជាតិជាង ៣០ អង្គការ។ កេណ្ឌប្រមូលប្រភពឧបត្ថម្ភ ពង្រីកជាផ្លូវការ (ODA) និងអង្គការចាត់តាំង NGO វិនិយោគបណ្តាសំណង់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធចាំបាច់ បណ្តាគម្រោង ការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ។ល។ បង្កើនការបន្តភ្ជាប់ខ្មែរស នាមអំពីសក្តានុពល តម្លាភាពរបស់ខេត្ត រួមចំណែកអំពី នារីវិនិយោគពីបរទេសចូលមកក្នុងខេត្ត។ ប្រតិបត្តិម៉ឺង ម៉ាត់ បណ្តាសេចក្តីកំណត់អំពីការ គ្រប់គ្រង ឯកភាព បណ្តាសកម្មភាពកិច្ចការបរទេស គ្រប់គ្រងគណៈប្រតិភូចេញ គណៈប្រតិភូ ចូល។ បង្កើនកិច្ចការបរទេសរបស់ប្រជាជន និងការងារចលនាអ្នកមានកំណើតនៅត្រាវិញកំពុងស្នាក់ នៅប្រទេស ក្រៅសំដៅមកកាន់ភូមិស្រុកកំណើតប្រទេ សជាតិ។

សំណួរទី ២៣៖ បណ្តាសកម្មភាពបរទេស ក្នុង

**ការអនុវត្តន៍ភារកិច្ចសំខាន់ៗ ០៥ យ៉ាងក្នុង
អាណត្តិកាល ២០១៥- ២០២០ ?**

បង្កើន៖

១. គណៈកម្មាធិការបក្សគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ម៉ឺងម៉ាត់ចង្អុល
ការផ្សព្វផ្សាយ និងចាត់តាំងអនុវត្តសេចក្តីសម្រេចចិត្តសន្និ
បាតមជ្ឈិមបក្សលើកទី ៤ (នីតិកាលទី ១១ ទី ១២)
និងសារាចរលេខ ០៥-CT/TW របស់ការិយាល័យន
យោបាយដោយបណ្តារបៀបធ្វើប្រកបដោយការថ្លៃប្រតិដ្ឋ
ក្លាយជាភារកិច្ចសំខាន់ចាំបាច់ ជាប្រចាំ និងភ្នាក់រលឹក
របស់បណ្តាអង្គការចាត់តាំងបក្ស ស្ថាប័ន អង្គភាពរបស់
កម្ពុជាបាល បក្សជន។

២. អនុវត្តសេចក្តីសម្រេចចិត្តលេខ ៣៩-NQ/TW
របស់ការិយាល័យនយោបាយ “ស្តីពីបន្សុទ្ធសម្រាំងក្រប
ខណ្ឌ និងរៀបចំឡើងវិញកងជួរកម្ពុជាបាល បុគ្គលិក និយោ
ជិត” គឺបន្សុទ្ធសម្រាំងបាន ២.២៤២ ក្របខណ្ឌ កម្ពុជា
បាល បុគ្គលិក និយោជិត សម្រេច ៨,០៤% នៃចំនួនក្រប
ខណ្ឌឆ្នាំ ២០១៥។ កម្រិតវិជ្ជានយោបាយ ជំនាញ។ល។
របស់កងជួរកម្ពុជាបាល បុគ្គលិក និយោជិតបានបង្កើន

ឡើង។ ការងារកម្មាភិបាលបានអនុវត្តត្រូវតាមសេចក្តី
កំណត់។ ការងារបង្ការប្រឆាំងនឹងអំពើពុករលួយ ខ្លះខ្លាយ
បានបង្កើន។

៣. អនុវត្តការផ្លាស់ប្តូររចនាសម្ព័ន្ធខៀនសេដ្ឋកិច្ចឡើង
វិញ និងផ្លាស់ថ្មីទម្រង់កំណើនបង្កើនសម្រេចបានលទ្ធផល
មួយចំនួនដូចជា៖ បណ្តាកំណត់អំពីការវិនិយោគសាធារ
ណៈសន្សឹមៗបានសុក្រឹត្យ ប្រមូលទុនវិនិយោគអភិវឌ្ឍទូ
ទាំងសង្គមកើន ១,៤៥ ដង។ អនុវត្តការផ្លាស់ប្តូររចនា
សម្ព័ន្ធបណ្តាផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ ចូលរួមភាគហ៊ុនអា
ជីវកម្មរដ្ឋត្រូវតាមផែនការ។ ផ្លាស់ថ្មីទម្រង់កំណើន ទិន្នផ
លពលកម្មទូទាំងខៀនសេដ្ឋកិច្ចតាមតម្លៃធរមានឆ្នាំ ២០២០
ប៉ាន់ស្មានពលកម្មក្នុងសម្រេច ១១៧ លានដុល្លារក្នុងមួយ
ឆ្នាំស្មើ ១,៩ ដង កើនប្រហាក់ប្រហែល ៥៦ លានដុល
ក្នុងពលកម្មក្នុងមួយឆ្នាំប្រៀប នឹងឆ្នាំ ២០១៥ (កើន
៩១,៨%)។ ប្រសិទ្ធភាពប្រើប្រាស់ប្រាក់ទុនមានការវិវឌ្ឍ
នយ៉ាងសកម្ម សន្ទុះកំណើនបង្កើន RGDP ខ្ពស់។

៤. ផ្អែកម្ខាងវិនិយោគកសាង និងសម្រេចជាក់ឲ្យប្រើ
ប្រាស់សំណង់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសេដ្ឋ-សង្គមសំខាន់ៗជា

ប្រាស់សំណង់ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសេដ្ឋ-សង្គមសំខាន់ៗជាច្រើន។ សម្រេចលើសគោលដៅកសាងជនបទថ្មី។ សកម្មផ្សព្វផ្សាយបណ្តាគោលនយោបាយឧបត្ថម្ភគ្រួសារក្រីក្រកាត់បន្ថយរបរសហគ្រួសារក្រីក្រ គ្រួសារជិតក្រ។ សម្រេចការកសាងទីក្រុងត្រាវិញឲ្យក្លាយជាទីក្រុងប្រភេទ ២ ទីប្រជុំជនទីរក្សាសម្រេចទីក្រុងប្រភេទ ៤។

៥. យកចិត្តទុកដាក់ដោះស្រាយបណ្តឹងតវ៉ា ថ្កោលទោសរបស់ពលរដ្ឋ។ ចំនួនករណីដោះស្រាយបណ្តឹងតវ៉ា ថ្កោលទោសធានាទាន់ពេលមានគុណភាព ត្រូវតាមច្បាប់សម្រេចជាង ៩០% (ដោះស្រាយបាន ៣១៣ ករណី កកស្ទះ)។

សំណួរទី ២៤៖ ក្រោយរយៈពេល ០៥ ឆ្នាំដល់ បាលអនុវត្តសេចក្តីសម្រេចចិត្តមហាសន្និបាត មគ្គុតាតខេត្តលើកទី ១០ ខេត្តយើងនៅមាន បណ្តាចំណុចអន់ខ្សោយអ្វីខ្លះ ?

បង្កើត៖

***អំពីការងារកសាងបក្ស និងប្រព័ន្ធនយោបាយ**

- ការធ្វើលម្អិតជាក់ស្តែងសេចក្តីសម្រេចចិត្តសន្និបាត មជ្ឈិមបក្សលើកទី ៤ (នីតិកាលទី ១២) សារាចរលេខ

០៥-CT/TW របស់ការិយាល័យនយោបាយនៅកន្លែងមួយ ចំនួនមិនទាន់បានល្អ។ គុណភាព ប្រសិទ្ធភាពជ្រួតជ្រាប រៀនសូត្រសេចក្តីសម្រេចចិត្តសារាចររបស់បក្សនៅកន្លែង មួយចំនួនមិនទាន់បានខ្ពស់ ការងារក្តាប់ វិនិច្ឆ័យស្ថានភាព សតិអារម្មណ៍ ស្ថានការណ៍សង្គមមានពេលខ្លះមិនទាន់ពេល។ លទ្ធភាពដឹកនាំ កម្លាំងប្រយុទ្ធ របស់អង្គការចាត់តាំងមូល ដ្ឋានបក្សមួយចំនួននៅអន់ថយ។ គុណភាពប្រភពធនធាន មនុស្សមិនទាន់ឆ្លើយតបតាមតម្រូវការ។ ដឹកនាំការងារត្រួត ពិនិត្យ អង្កេត ការងារផ្សព្វផ្សាយអំពីបង្ការប្រឆាំងអំពើពុក រលួយនៅកន្លែងមួយចំនួនមិនទាន់បានល្អ។

-សុពលភាព ប្រសិទ្ធភាពគ្រប់គ្រងរដ្ឋមានចំណុចខ្លះនៅ អន់ខ្សោយ ការសហការរវាងបណ្តាផ្នែក បណ្តាមូលដ្ឋាន មិនទាន់បានព្រមៗគ្នាស្មារតីទទួលខុសត្រូវរបស់កម្មាភិបាល បុគ្គលិក និយោជិតមួយចំនួនមិនទាន់បានខ្ពស់។ ការងារ កែទម្រង់រដ្ឋបាលមានការវិវឌ្ឍន៍ ប៉ុន្តែសន្ទស្សន៍លេខ មួយចំនួនសម្រេចប្រភេទចំណាត់ថ្នាក់ទាប។ ការងារផ្សព្វ ផ្សាយ អប់រំច្បាប់មិនទាន់បានស៊ីជម្រៅ។ សន្ទះស៊ីប អង្កេតថ្កោល ទោស កាត់ក្តី អនុវត្តសាលក្រមរឿងរ៉ាវ

មួយចំនួននៅយឺត បំផុតគឺអនុវត្តសាលក្រមរដ្ឋប្បវេណី។

- អនុវត្តប្រជាធិបតេយ្យមូលដ្ឋានមានកន្លែងខ្លះមានតែរូបភាព។ រណសិរ្សមាតុភូមិ និងបណ្តាអង្គការចាត់តាំងនយោបាយ សង្គមមិនបានពង្រីកល្អតួនាទីពិនិត្យស៊ើបអង្កេត និងវិវេចនាសង្គម។

***អំពីការពង្រីកសេដ្ឋកិច្ច- វប្បធម៌-សង្គម**

-ប្រភពចំណូលជាមធ្យមរបស់មនុស្សម្នាក់ (GRDP) (៦៥ លានដុល្លារ/៧៦ លានដុល្លារ) និងអត្រាគ្របដណ្តប់ព្រៃឈើ (៤,០១%/៤,៦%) មិនទាន់សម្រេចតាមកម្រិតផែនការ។ ការផ្លាស់ប្តូររចនាសម្ព័ន្ធផលិតកសិកម្មនៅយឺត ចាត់តាំងការផលិតឡើងវិញ និងចងសម្ព័ន្ធរវាងការផលិតថ្នលក់នៅជួបការលំបាក។ សេដ្ឋកិច្ចសមុទ្ររីកចម្រើនមិនទាន់ស័ក្តិសមជាមួយនឹងសក្តានុពល តម្លាភាព។ វិស័យឧស្សាហកម្មកើនខ្ពស់ប៉ុន្តែមិនទាន់ព្រមគ្នា (ភាគច្រើនកើនចំពោះតែវិស័យថាមពល) ឧស្សាហកម្មថ្នើរកចម្រើនយឺត។ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនៅតែខ្វះ និងមិនទាន់បានព្រម ៗគ្នា។ ផលិតផលរបស់បណ្តាផ្នែកសេវាកម្មនៅនឹងតែដដែលៗ វិស័យទេសចរណ៍មានការរីកចម្រើនប៉ុន្តែមិនទាន់ស័ក្តិសមជាមួយនឹង

សក្តានុពល តម្លាភាពរបស់ខេត្ត ផលិតផល សេវាទេស
ចរណ៍មិនទាន់សម្បូរបែប ចំនួន គុណភាព ប្រភពធនធាន
មនុស្សខាងវិស័យទេសចរណ៍មិនទាន់ឆ្លើយតបតាមសំណូម
ពរ។ សន្ទស្សន៍លេខលទ្ធភាពប្រជែង ថ្នាក់ខេត្ត (PCI)
ថយ ចុះច្រើនឆ្នាំបន្តបន្ទាប់។ ចំនួនសហករណ៍ធ្វើសកម្មភាព
មធ្យម អន់ខ្សោយ និងត្រូវផ្អាកធ្វើ សកម្មភាពស្របយក
អត្រាខ្ពស់ (ក្នុងចំនួន ១៦៧ សហករណ៍ មានសហករណ៍
៣៦,៦% ធ្វើសកម្មភាពមធ្យម ១៩,៣% ធ្វើសកម្មភាព
ខ្សោយ ១០,៣% ត្រូវផ្អាកធ្វើសកម្មភាព)។

-គុណភាពចលនា “ទូទាំងប្រជាជនសាមគ្គីកសាង
ជីវភាពរស់នៅវប្បធម៌” នៅមានចំណុចខ្សោយ បណ្តា
វប្បធម៌ភ័ណ្ឌ មិនទាន់ឆ្លើយតបតាមសំណូមពរប្រជុំជីវ
ភាពវប្បធម៌ ហាត់ប្រាណ កីឡា។ ខ្លឹមសារ រូបភាព
ធ្វើសកម្មភាពរបស់សារព័ត៌មាន សិល្បៈ អក្សរសិល្ប៍
មិនទាន់សម្បូរបែប។ មិនទាន់មានសាលារៀនសម្រេច
សម្បទាជាតិកម្រិត ២។ ការបណ្តុះ បណ្តាលវិជ្ជាជីវៈមិន
ទាន់ភ្ជាប់ជាមួយនឹងតម្រូវការទីផ្សារ។ ប្រសិទ្ធភាពស្រាវ
ជ្រាវវិទ្យាសាស្ត្រ- បច្ចេកវិទ្យានិងអនុវត្តលទ្ធផលស្រាវ

ជ្រាវមិនទាន់បានខ្ពស់។ ឧបករណ៍សុខាភិបាលនៅមូល
ដ្ឋានមិនទាន់ឆ្លើយតបបានល្អ តម្រូវការពិនិត្យព្យាបាល
ជំងឺ កងជួរវេជ្ជបណ្ឌិតជំនាញខាងផ្នែកជម្រាវជម្រានៅ
ខ្វះ។ ស្ថានភាពទាញយកផលទឹកក្រោមដីខ្សាច់បាត
ទន្លេខុសច្បាប់ បង្កឲ្យថយនិងកខ្វក់ប្រភពទឹក ស្រុតបាក់
ដីភ្លឺទន្លេ ភ្លឺសមុទ្រ កខ្វក់បរិស្ថានកើតឡើងនៅកន្លែង
មួយចំនួន ។ បណ្តាវិធានការបង្ការ ជម្នះ កាត់បន្ថយ
ការជះ ឥទ្ធិពល ទឹកជំនោរ ជន់លិច ជ្រាបជាតិប្រៃ
មិនទាន់បានព្រមៗគ្នា ប្រសិទ្ធភាពនៅទាប។

***អំពីការពារប្រទេស សន្តិសុខ និងកិច្ចការបរទេស**

-ការងារក្តាប់ វិភាគ វាយតម្លៃ និងព្យាករណ៍ស្ថានភាព
ទាក់ទងដល់កិច្ចការពារប្រទេស សន្តិសុខមានពេលខ្លះនៅ
មានកន្លែងខ្លះមិនទាន់ច្បាស់។ សន្តិសុខនយោបាយ សណ្តាប់
ធ្នាប់ សុវត្ថិភាពសង្គមនៅបង្កប់កត្តាស្មុគស្មាញច្រើន ឧក្រិដ្ឋ
ជនព្រហ្មទណ្ឌបានកាត់បន្ថយចុះ ប៉ុន្តែបទបំពាន គ្រោះ
អបាយមុខសង្គមមួយចំនួននៅមាននិន្នាការកើនឡើង។

-មិនទាន់បើកទូលាយកិច្ចសហការជាមួយប្រទេសមួយ
ចំនួនដែលមានសក្តានុពល និងលទ្ធភាពវិនិយោគចូលភូមិ

សាស្ត្រខេត្ត ការកេណ្ឌប្រមូលប្រភពកម្លាំងរបស់អ្នកមាន
កំណើតនៅត្រាវិញកំពុងស្នាក់នៅប្រទេសក្រៅវិនិយោគចូល
មកខេត្តយើងមិនទាន់បានច្រើន លទ្ធភាព កម្រិតវិជ្ជារបស់
កងជួរកម្មាភិបាលបំពេញកិច្ចការបរទេសនៅអន់ខ្សោយ។

**សំណួរទី ២៥៖ មូលហេតុរបស់បណ្តាសមិទ្ធិ
ផលនិចម្ពន្តរាជអន់ថយក្នុងការផ្សព្វផ្សាយអនុ
វត្តសេចក្តីសម្រេចចិត្តមហាសន្និបាតបក្សភាគ
ខេត្តលើកទី ១០ អាណត្តិកាល ២០១៥-២០២០ ?**

បង្ហាញ៖

**មូលហេតុសម្រេចបានសមិទ្ធិផល*

-បក្ស និងរដ្ឋបានផ្សព្វផ្សាយគោលការណ៍ សេចក្តីសម្រេច
ចិត្ត គោលនយោបាយ ក្រឹត្យច្បាប់ជាច្រើនដើម្បីអនុវត្ត
សេចក្តីសម្រេចចិត្តមហាសន្និបាតលើកទី ១២ របស់បក្ស។
ដំណាក់កាលអនុវត្តភារកិច្ច បក្សភាគទទួលបានការយក
ចិត្តទុកដាក់ដឹកនាំ ចង្អុលការរបស់មជ្ឈឹម និងការសហការ
ឧបត្ថម្ភ ទាន់ពេលមានប្រសិទ្ធភាពរបស់បណ្តាខេត្ត ក្រុង។

- សេចក្តីសម្រេចចិត្តមហាសន្និបាតបក្សភាគខេត្តលើក
ទី ១០ បានកំណត់ទិសដៅ ភារកិច្ចវិធីសាស្ត្រសមស្រប។

គណៈកម្មាធិការបក្សខេត្តជ្រូតជ្រាប អនុវត្ត ធ្វើឲ្យជាក់ស្តែង
បណ្តាគោលការណ៍ គោលនយោបាយរបស់បក្ស និង រដ្ឋ
សមស្របជាមួយនឹងស្ថានភាពរបស់មូលដ្ឋាន។

-រក្សាខ្ជាប់គោលដៅ ច្បាប់ភារកិច្ច វិធីសាស្ត្រក្នុងសេចក្តី
សម្រេចចិត្ត។ ក្នុងខណៈនីមួយៗមានកំណត់ភារកិច្ចសំ
ខាន់ៗ ភាពទម្ងុះទម្ងាយទៅមុខ គោលលំនាំធ្វើសកម្មភាព។
យកចិត្តទុកដាក់ដល់ការត្រួតពិនិត្យស៊ើបអង្កេត បូកសរុប
ដកពិសោធន៍។

-យកចិត្តទុកដាក់ដឹកនាំ ចង្អុលការពង្រីកទាំងស្រុងបណ្តា
វិស័យសេដ្ឋកិច្ច -វប្បធម៌-សង្គម ពង្រឹងកិច្ចការពារជាតិរក្សា
ស្ថិរភាពសន្តិសុខនយោបាយ សណ្តាប់ធ្នាប់ សុវត្ថិភាព
សង្គម កសាងប្រព័ន្ធនយោបាយវិងមាំ ពង្រីកស្មារតី សាមគ្គី
ពលកម្ម សកម្មច្នៃប្រតិដ្ឋរបស់ប្រជាជន គិតគូរជីវភាពប្រ
ជាជន អនុវត្តបណ្តាគោលនយោបាយជនជាតិ សាសនា
គោលនយោបាយសង្គមលើភូមិសាស្ត្រ។ យកចិត្តទុកដាក់
ដល់ការងារកសាងរៀបចំបក្ស រក្សាលំនឹង ការសាមគ្គី ឯក
ភាពក្នុងបក្ស។

**មូលហេតុដែលនាំឲ្យអន់ខ្សោយ*

-ស្ថានភាពពិភពលោក តំបន់ប្រែប្រួលស្មុគស្មាញជះឥទ្ធិពលដល់ស្ថានភាពរួមទូទាំងប្រទេស របស់ខេត្ត។ សំណង់ធំៗជាច្រើន អាស្រ័យដោយមជ្ឈិមវិនិយោគផ្សព្វផ្សាយយឺត (ស្ថានដោយដោយ ផ្លូវជាតិលេខ ៥៣, ៥៤, ៦០ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធតំបន់សេដ្ឋកិច្ចឱញអាង។ល។)។

-គ្រោះធម្មជាតិ ជំងឺ តម្លៃមុខទំនិញកសិផលមួយចំនួនមិនលំនឹង។ ផ្ដើមពីចំណុចខ្សែសេដ្ឋកិច្ចរបស់ខេត្តទាប ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធមិនទាន់បានកសាងព្រមៗគ្នា អត្រាគ្រួសារក្រីក្រខ្ពស់ ប្រភពកម្លាំងវិនិយោគមិនទាន់ឆ្លើយតបសំណូមពរអភិវឌ្ឍ។

-គណៈកម្មាធិការបក្ស រដ្ឋអំណាច ថ្នាក់ដឹកនាំស្ថាប័នអង្គភាពមួយចំនួនមិនទាន់ម្ចាស់ការ ខ្វះការច្នៃប្រតិបត្តិក្នុងការដឹកនាំចង្អុលការផ្សព្វផ្សាយនិងចាត់តាំងអនុវត្តភារកិច្ចនៅមាន ស្ថានភាពគេចវេះ ប្រទាញប្រទង់គ្នា ខ្វះស្មារតីទទួលខុសត្រូវ និងខ្លាចបន្ទុកក្នុងការអនុវត្តន៍ បណ្តាលឲ្យជះឥទ្ធិពលដល់សន្ទុះអនុវត្តភារកិច្ចមួយចំនួន។

-មិនទាន់ម្ចាស់ការផ្សាយបណ្តាវចនាច្បាប់គោលនយោបាយមាំមួនដើម្បីទាក់ទាញប្រភពកម្លាំងដោះស្រាយ

ការលំបាក ជំរុញការផលិតធ្វើអាជីវកម្មឲ្យរីកចម្រើន។
លទ្ធភាពរបស់កម្មាភិបាលមួយចំនួន ក្នុងនោះមានទាំង
អ្នកជាប្រមុខគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់បណ្តាផ្នែកនៅអន់ខ្សោយ
ខ្វះកម្មាភិបាលជំនាញធ្វើសេ នាធិការពូកែ។

**សំណួរទី ២៦៖ បណ្តារមេរៀនបទពិសោធន៍
បានជកចេញដូចម្តេចខ្លះ ?**

បម្រើយ៖

ទីមួយគឺ៖ យកចិត្តទុកដាក់ពិសេសដល់ការងារកសាង
បក្ខភាគ និងប្រព័ន្ធនយោបាយស្អាតស្អំ រឹងមាំ ធ្វើសកម្ម
ភាពមានសុពលភាព ប្រសិទ្ធភាព រក្សាការសាមគ្គី ឯកភាព
ក្នុងបក្សធ្វើជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ឆ្លងមហាសាមគ្គីផ្សារភ្ជាប់
បណ្តាជនជាតិ សាសនា ក្នុងខេត្តពង្រីកប្រជាធិបតេយ្យ
បង្កភាពព្រមព្រៀងក្នុងប្រជាជន។ បំផុសក្តីសោមនស្សអំពី
ប្រពៃណី របស់មាតុភូមិ ឆន្ទៈប៉ុនប៉ងឈានឡើងរបស់កម្មា
ភិបាល បក្ខជន និងរបស់ទូទាំងប្រជាជន ដើម្បីរួមគ្នាខិត
ខំ ដើម្បីការរីកចម្រើនឡើងរបស់ខេត្ត។

ទីពីរគឺ៖ យកចិត្តទុកដាក់កសាងកងជួរកម្មាភិបាល ជា
ពិសេសកងជួរកម្មាភិបាលធ្វើសេនាធិការនិងអ្នកជាប្រមុខ

គ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ បណ្តាផ្នែកមានជំនាញការពូកែមាន អត្ថចរិត
ល្អ មានប្រជាប្រិយភាពប្រហាក់ប្រហែលនឹងភារកិច្ចហ៊ាន
គិតហ៊ានធ្វើ ហ៊ានទទួលខុសត្រូវ មានវិន័យក្រឹត្យក្រម
ផ្ទាល់ ធ្វើជាគំរូ និយាយទន្ទឹមនឹងការងារធ្វើ។

ទីបីគឺ៖ ក្នុងការដឹកនាំ ចង្អុលការ បញ្ជាការក្នុងដំណាក់
កាលនីមួយៗត្រូវកំណត់ច្បាស់ភារកិច្ចសំខាន់ ទម្លុះទម្លាយ
ទៅមុខដើម្បីមានការផ្អែកម្យ៉ាងចង្អុលការ និងប្រមូលកម្លាំង
អនុវត្តបង្កជាកម្លាំងជំរុញកម្លាំងរាលដាលពូកែឲ្យការពង្រីក
សេដ្ឋកិច្ច សង្គម ប្រគល់ភារកិច្ចជាក់ស្តែងឲ្យថ្នាក់ ផ្នែក
នីមួយៗ។ ទន្ទឹមនឹងនោះ ឧស្សាហ៍តាមដាន ត្រួតពិនិត្យ
ត្រើនរំលឹកអនុវត្តដោះស្រាយទាន់ពេលបណ្តាបញ្ហាលំបាក
ជាប់ជំពាក់។

ទីបួនគឺ៖ សហការស្អិតល្អិតក្នុងការពង្រីកសេដ្ឋកិច្ចទន្ទឹម
នឹងធានាការពារជាតិ សន្តិសុខហើយតែងផ្សារភ្ជាប់ការរក្សា
និងពង្រីកបណ្តាតម្លៃវប្បធម៌ប្រវត្តិសាស្ត្រការពារភោគផល
ធម្មជាតិ បរិស្ថាន អនុវត្តល្អគោលនយោបាយសុខុមាល
ភាពសង្គម គោលនយោបាយជនជាតិ សាសនា រក្សាស្ថិរ
ភាពនយោបាយសង្គម។